

Draws the attention of the petitioners to the observations of the Administering Authority.

1117th meeting,
20 June 1960.

2080 (XXVI). Petition from Sheikh Mohamed Ahmed Mahad (T/PET.11/788/Rev.1)

The Trusteeship Council,

Having examined, in consultation with Italy as the Administering Authority concerned, the petition from Sheikh Mohamed Ahmed Mahad concerning Somaliland under Italian administration,⁷⁸

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statements of the special representative;

2. *Takes note* of the statement of the special representative of the Administering Authority that neither the petitioner nor the Independent Constitutional Somali Party (HDMS), to which he belongs, have ever been subjected to any reprisals by the Administering Authority or by the Somali Government.

1117th meeting,
20 June 1960.

2081 (XXVI). Petition from Mr. Scipione di Fulzio Farabolini (T/PET.11/789)

The Trusteeship Council,

Having examined, in consultation with Italy as the Administering Authority concerned, the petition from Mr. Scipione di Fulzio Farabolini concerning Somaliland under Italian administration,⁷⁹

Draws the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authority.

1117th meeting,
20 June 1960.

2082 (XXVI). Seven petitions protesting against the activities of the Frobisher Company (T/PET.11/790)

The Trusteeship Council,

Having examined, in consultation with Italy as the Administering Authority concerned, seven petitions protesting against the activities of the Frobisher Company concerning Somaliland under Italian administration,⁸⁰

Draws the attention of the petitioners to the observations of the Administering Authority.

1117th meeting,
20 June 1960.

2083 (XXVI). Petition from supporters and leaders of the Tarika Creed of Sheikh Hussen Baliale (T/PET.11/791)

The Trusteeship Council,

Having examined, in consultation with Italy as the Administering Authority concerned, the petition from supporters and leaders of the Tarika Creed of Sheikh Hussen Baliale concerning Somaliland under Italian administration,⁸¹

⁷⁸ See T/PET.11/788/Rev.1, T/OBS.11/108, T/L.989.

⁷⁹ See T/PET.11/789, T/OBS.11/107, T/L.988.

⁸⁰ See T/PET.11/790, T/OBS.11/107, T/L.988.

⁸¹ See T/PET.11/791, T/OBS.11/107, T/L.988.

Appelle l'attention des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante.

1117ème séance,
20 juin 1960.

2080 (XXVI). Pétition du cheik Mohamed Ahmed Mahad (T/PET.11/788)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec l'Italie, autorité administrante intéressée, la pétition du cheik Mohamed Ahmed Mahad concernant la Somalie sous administration italienne⁷⁸,

1. *Appelle l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur les déclarations du représentant spécial;

2. *Prend note* de la déclaration du représentant spécial de l'Autorité administrante, selon laquelle ni le pétitionnaire, ni le parti constitutionnel indépendant somali (HDMS) auquel il appartient, n'ont jamais été victimes de représailles exercées soit par l'Autorité administrante, soit par le Gouvernement somali.

1117ème séance,
20 juin 1960.

2081 (XXVI). Pétition de M. Scipione di Fulzio Farabolini (T/PET.11/789)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec l'Italie, autorité administrante intéressée, la pétition de M. Scipione di Fulzio Farabolini concernant la Somalie sous administration italienne⁷⁹,

Appelle l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante.

1117ème séance,
20 juin 1960.

2082 (XXVI). Sept pétitions contenant des plaintes relatives à l'action de la compagnie Frobisher (T/PET.11/790)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec l'Italie, autorité administrante intéressée, sept pétitions contenant des plaintes relatives à l'action de la compagnie Frobisher et concernant la Somalie sous administration italienne⁸⁰,

Appelle l'attention des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante.

1117ème séance,
20 juin 1960.

2083 (XXVI). Pétition des fidèles et des chefs de la tarika (secte religieuse) du cheik Hussen Baliale (T/PET.11/791)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec l'Italie, autorité administrante intéressée, la pétition des fidèles et des chefs de la tarika (secte religieuse) du cheik Hussen Baliale concernant la Somalie sous administration italienne⁸¹,

⁷⁸ Voir T/PET.11/788, T/OBS.11/108, T/L.989.

⁷⁹ Voir T/PET.11/789, T/OBS.11/107, T/L.988.

⁸⁰ Voir T/PET.11/790, T/OBS.11/107, T/L.988.

⁸¹ Voir T/PET.11/791, T/OBS.11/107, T/L.988.